

Publication of 2022 auction calendar for EUAA auctions and EUA auctions on behalf of Northern Ireland

The European Energy Exchange (EEX) has updated the 2022 auction calendar with dates for the auctions of EU aviation allowances (EUAA) as well as for the auctioning of EU emission allowances (EUA) on behalf of the UK in respect of parts of the electricity generation in Northern Ireland. This has been coordinated with the European Commission, the EU Member States and the EEA EFTA states auctioning on the common auction platform (CAP3) as well as with the competent authorities of Germany, Poland and the United Kingdom.

Auctions of EU Aviation Allowances (EUAA)

EU auctions

In its capacity as the common auction platform appointed by 25 Member States and the EEA EFTA states, EEX will conduct five auctions of EU Aviation Allowances (EUAA) in 2022. The auctions will take place in a bi-monthly rhythm, starting from 09 February 2022:

09 February 2022:	600,000 EUAAs
06 April 2022:	600,000 EUAAs
15 June 2022:	600,000 EUAAs
07 September 2022:	600,000 EUAAs
16 November 2022:	602,000 EUAAs

German and Polish EUAA auction

EEX will conduct one EUAA auction on behalf of Germany on Wednesday, 19 October 2022, with a volume of 586,500 EUAAs.

On behalf of Poland, EEX will also hold one EUAA auction on Wednesday, 18 May 2022, with a volume of 109,500 EUAAs.

Unlike in recent years, all EU aviation auctions on EEX will be held on Wednesday mornings. The bidding window for all EUAA auctions will be open from 09.00 to 11.00 am CET.

Auctions of EU emission allowances (EUA) by the UK in respect of Northern Ireland:

Pursuant to the [Protocol on Ireland and Northern Ireland](#), the EU ETS applies to parts of the electricity generation in Northern Ireland. Therefore, the UK will auction a small volume of allowances corresponding to its share in the Union-wide cap.

EEX will conduct EUA auctions on behalf of Northern Ireland in 2022 as follows:

23 February 2022: 1,108,500 EUA (volume of 2021)

21 September 2022: 1,246,000 EUA (volume of 2022)*)

*) The 2022 EUA auction volume is preliminary and subject to adjustment by potential MSR reductions

The bidding window for all EUA auctions on EEX including Northern Ireland will be open from 9.00 to 11.00 am CET.

Clearing and settlement of all emission allowances is conducted by the European Commodity Clearing (ECC).

EEX provides detailed information on both, the 2022 EUAA auctions and the Northern Ireland EUA auctions in the updated 2022 auction calendar at the following link:

[2022 emission auction calendar](#)

Please do not hesitate to contact EEX Market Operations by phone +49 341 2156 222 if you have any further questions.

European Energy Exchange AG

Market Operations

Telefon: +49 341 2156-222

Fax: +49 341 2156-229

E-Mail: trading@eex.com

www.eex.com

Veröffentlichung des Auktionskalenders 2022 für EUAA-Auktionen sowie für EUA-Auktionen im Auftrag Nordirlands

The European Energy Exchange (EEX) hat den Auktionskalender für Emissionsberechtigungen für das Jahr 2022 aktualisiert. Der Kalender wurde um die Auktionen von EU-Luftverkehrsberechtigungen (EUAA) sowie Versteigerungen von EU-Emissionsberechtigungen (EUA) zugunsten des Vereinigten Königreichs in Bezug auf Teile der Stromerzeugung in Nordirland ergänzt. Die Abstimmung der Auktionsdaten erfolgte mit der Europäischen Kommission, den EU-Mitgliedstaaten, den EWR EFTA-Staaten, die an der gemeinsamen Auktionsplattform (CAP3) teilnehmen sowie den zuständigen Behörden in Deutschland, Polen und dem Vereinigten Königreich.

Auktionen für EU-Luftverkehrsberechtigungen (EUAA)

EU CAP3-Auktionen

Im Rahmen der gemeinsamen EU-Auktionsplattform (CAP3) führt die EEX im Jahr 2022 fünf Versteigerungen von EU-Luftverkehrsberechtigungen (EUAA) im Auftrag von 25 EU-Mitgliedstaaten und den EWR-EFTA-Staaten durch. Die Auktionen finden in einem zweimonatlichen Rhythmus statt, beginnend am 09. Februar 2022.

09. Februar 2022:	600.000 EUAAs
06. April 2022:	600.000 EUAAs
15. Juni 2022:	600.000 EUAAs

07. September 2022: 600.000 EUAAs

16. November 2022: 602.000 EUAAs

Deutsche und polnische EUAA-Auktionen

Die EEX wird eine EUAA-Auktion im Auftrag der Bundesrepublik Deutschland durchführen. Diese findet am 19. Oktober 2022 statt und hat ein Auktionsvolumen von 586.500 EUAAs.

Eine weitere Versteigerung von EUAAs führt die EEX im Auftrag Polens am 18. Mai 2022 durch. Diese Auktion umfasst ein Volumen von 109.500 EUAAs.

Anders als in den letzten Jahren werden alle Auktionen von EU-Luftverkehrsberechtigungen an der EEX jeweils an einem Mittwochvormittag stattfinden. Die Gebotsfenster werden von 9:00 bis 11:00 Uhr MEZ geöffnet sein.

Auktionen von EU-Emissionsberechtigungen (EUA) für das Vereinigte Königreich bezüglich Nordirlands:

Gemäß dem [Protokoll zu Irland und Nordirland](#), findet das EU EHS Anwendung auf einen Teil der Stromerzeugung in Nordirland. Demzufolge versteigert das Vereinigte Königreich ein kleines Volumen an Emissionszertifikaten entsprechend seinem Anteil an der EU-weiten Obergrenze.

Die EEX führt im Auftrag Nordirlands im Jahr 2022 zwei EUA-Versteigerungen durch:

23. Februar 2022: 1.108.500 EUA (Auktionsmenge 2021)

21. September 2022: 1.246.000 EUA (Auktionsmenge 2022)*)

*) Das 2022er EUA-Auktionsvolumen ist vorläufig und kann Anpassungen durch den MSR-Mechanismus unterliegen

Das Gebotsfenster ist für alle EUA-Auktionen an der EEX inklusive der beiden Auktionen im Auftrag Nordirlands jeweils von 9:00 bis 11:00 Uhr MEZ geöffnet.

Die Abrechnung und Erfüllung aller Emissionszertifikate erfolgt durch die European Commodity Clearing (ECC).

Detaillierte Informationen zu allen Emissionsauktionen im Jahr 2022 stellt die EEX im Auktionskalender auf ihrer Webseite bereit. Der Auktionskalender kann über den folgenden Link aufgerufen werden:

<https://www.eex.com/de/maerkte/handel/kalender>

Für Fragen steht Ihnen die EEX-Marktsteuerung gern unter Tel. +49 341 2156 222 zur Verfügung.

Mit freundlichen Grüßen

European Energy Exchange AG

Market Operations

Telefon: +49 341 2156-222

Fax: +49 341 2156-229

E-Mail: trading@eex.com

www.eex.com